

القاهرة في ٢٠٢٦/٢/١٠

الموضوع: بيان صحفى

الأستاذة / رشا مصطفى موسى

مدير عام إدارة الإفصاح

تحية طيبة وبعد،

رجاء الاطلاع على المرفق .

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام،

أحمد عبد المجيد

أحمد عبد المجيد

مدير علاقات المستثمرين



المنصة الأفريقية للتجارة الإلكترونية eCom Afrika وإيجيترانس للحلول اللوجستية

توقعان مذكرة تعاون لتعزيز سلاسل الإمداد للشركات الصغيرة والمتوسطة بين مصر وأفريقيا

القاهرة، مصر 10 فبراير - وفي خطوة استراتيجية كبرى تهدف إلى دعم التجارة البينية وتوطيد البنية اللوجستية الداعمة للشركات الصغيرة والمتوسطة، وقّعت شركة إيجيترانس للحلول اللوجستية إحدى شركات مجموعة إيجيترانس نوسكو (التي تملك 99,9٪)، المنصة المتكاملة الرائدة في خدمات النقل وإدارة سلاسل الإمداد، مذكرة تعاون استراتيجية مع المنصة الأفريقية للتجارة الإلكترونية eCom Afrika ويركز هذا التحالف على توفير حلول لوجستية متكاملة وعالية الكفاءة تربط بين المصدرين المصريين والأسواق الأفريقية، مستفيدةً من الانتشار التاريخي للشركة داخل القارة، في إطار توجه مشترك لدعم التكامل بين التجارة الرقمية والبنية اللوجستية العابرة للحدود بما يخدم نمو الصادرات المصرية داخل القارة الأفريقية.

ولتعزيز التجارة اللوجستية عبر إفريقيا، يهدف التعاون بين إيجيترانس و eCom Afrika إلى تقديم حلول لوجستية متكاملة "من الباب إلى الباب"، تشمل النقل الدولي بحراً وبراً، والتخزين، والتعبئة، والتخليص الجمركي، مستفيدين من الشبكة الواسعة للشركة لضمان سرعة وموثوقية التوصيل. كما يركز التعاون على التكامل التكنولوجي بين منصة eCom Afrika الرقمية وأنظمة إيجيترانس الذكية، مما يمكن العملاء من تتبع شحناتهم في الوقت الفعلي ويضمن أعلى مستويات الشفافية والكفاءة. ويستفيد هذا التعاون من خبرة إيجيترانس العميقة بالقوانين واللوائح الجمركية في الأسواق الإفريقية المستهدفة لتسهيل العمليات التشغيلية وضمان الالتزام القانوني. إلى جانب ذلك، يسهم التعاون في تمكين الشركات الصغيرة والمتوسطة من خلال تقديم حلول مرنة تناسب احتياجاتها وقدراتها، مع خفض تكاليف التصدير وتعزيز تنافسية المنتجات المصرية في القارة الإفريقية.

وفي هذا السياق، صرّح السيد محمد حلي، رئيس مجلس الإدارة التنفيذي للمنصة الأفريقية للتجارة الإلكترونية eCom Afrika، قائلاً: "تحالفنا مع إيجيترانس للحلول اللوجستية يُترجم رؤيتنا الاستراتيجية في بناء جسور مادية ورقمية تربط اقتصاديات القارة. إنه تعاون يجسد مفهوم الشراكة الأفريقية-الأفريقية الحقيقية، حيث ندمج قوتنا الرقمية مع إرث لوجستي عريق لخدمة القطاع الأكثر ديناميكية في اقتصادنا، ألا وهو الشركات الصغيرة والمتوسطة. هذا ليس مجرد اتفاق خدي، بل هو استثمار في بناء القدرة التنافسية القارية للاقتصاد المصري ولشركائنا في أفريقيا".

ومن جانبه، أوضح المهندس أحمد عابدين، العضو المنتدب والمدير التنفيذي للمنصة الأفريقية للتجارة الإلكترونية eCom Afrika، التفاصيل التشغيلية: "هذه الشراكة هي خطوة جوهرية لبناء العمود الفقري اللوجستي لتجارنا البينية في أفريقيا. ندرك أن تحديات النقل والشحن عبر الحدود كانت عائقاً رئيسياً أمام نمو التجارة وخاصة الشركات الصغيرة والمتوسطة. من خلال تعاوننا مع إيجيترانس للحلول اللوجستية، نوّقر شريان حياة لوجستي يعتمد على شبكة أفريقية راسخة وموثوقة، تمكّن شركائنا من المنافسة بجدارة وضمان وصول منتجاتها بجودة وكفاءة عالية".

كما صرح المهندس محمد نديم، العضو المنتدب للشئون التجارية والعمليات لمجموعة إيجيترانس نوسكو، "تأتي أهمية هذا التعاون في ظل التحولات الهيكلية الراهنة للتجارة الأفريقية التي تشهدها القارة في أنماط التجارة وسلاسل الإمداد، مدفوعةً باتفاقية AfCFTA ونمو التجارة الرقمية. استجابةً لهذه التحولات، تطور إيجيترانس نموذج أعمالها ليتماشى مع التغيرات، عبر منصة لوجستية إقليمية تدعم أحجام تداول أكبر ومستويات خدمة متقدمة في الأسواق الأفريقية".

كما أشار نديم أنه بناءً على ما تبينه دراسات سلاسل الإمداد الإقليمية أن توحيد عمليات النقل والتخزين والتخليص الجمركي ضمن منظومة متكاملة يمكن أن يقلص زمن العبور بنسبة تتراوح بين 25-30٪، ويخفض التكلفة اللوجستية الإجمالية بما يصل إلى 15-20٪، فتعكس هذه المؤشرات الفرص الكبيرة أمام الشركات العاملة في التجارة البينية عند تبني نماذج تشغيل متكاملة.

وفي هذا السياق، أكد على تعزيز مكانة ايجيترانس كشريك استراتيجي للمصدرين المصريين في أفريقيا من خلال منظومة لوجستية متطورة تعتمد على كفاءتها التشغيلية القائمة، وإدارة المخاطر، وتحسين العوائد الاقتصادية لحركة التجارة البينية. وتتوافق هذه الخطوة مع استراتيجيتها التوسعية، حيث تواصل تطوير منصتها الإقليمية الحالية، مع إضافة خدمات متقدمة مثل تتبع الشحنات وتحسين التكامل بين الأسواق الأفريقية، بما يساهم في تعزيز القيمة المضافة للعملاء وتثبيت ريادتها في المنطقة. وتؤكد هذه المبادرات التزام ايجيترانس بتعظيم الاستفادة من فرص السوق، ودفع نمو استثماراتها وحجم أعمالها بما يخدم التجارة البينية ويدعم الاقتصاد المصري على المستوى القاري.

أحمد محمد



African E-commerce Platform “eCom Afrika” and “Egytrans Logistics Solutions” Sign Strategic Cooperation Memorandum to Enhance Supply Chains for SMEs between Egypt and Africa.

Cairo, Egypt – 10 February 2026 – In a major strategic move aimed at supporting intra-trade and consolidating the logistics infrastructure supporting Small and Medium-sized Enterprises (SMEs), **Egytrans Logistics Solutions**, a member of the **Egytrans NOSCO** group (99.9% ownership) and leading integrated platform in transport and supply chain management services, signed a strategic Memorandum of Cooperation with the **African E-commerce Platform “eCom Afrika”**.

This alliance focuses on providing integrated, high-efficiency logistics solutions connecting Egyptian exporters with African markets, leveraging the company's historical presence within the continent, within the framework of a joint direction to support the integration of digital commerce and cross-border logistics infrastructure to serve the growth of Egyptian exports within the African continent.

To enhance logistics trade across Africa, the cooperation between **Egytrans** and **eCom Afrika** aims to provide integrated "door-to-door" logistics solutions, including international transport by sea and land, warehousing, packing, and customs clearance, leveraging the company's extensive network to ensure speed and delivery reliability. The cooperation is also based on technological integration between the **eCom Afrika** digital platform and **Egytrans'** smart systems, enabling clients to track their shipments in real-time and ensuring the highest levels of transparency and efficiency. This cooperation benefits from **Egytrans'** deep expertise in laws and customs regulations in the targeted African markets to facilitate operational processes and ensure legal compliance. Furthermore, the cooperation contributes to empowering SMEs by providing flexible solutions that suit their needs and capabilities, while reducing export costs and enhancing the competitiveness of Egyptian products in the African continent.

In this context, **Mr. Mohamed Halaby, Executive Chairman of the African E-commerce Platform “eCom Afrika”**, stated: "Our alliance with Egytrans Logistics Solutions translates our strategic vision of building physical and digital bridges connecting the continent's economies. It is a collaboration that embodies the concept of true African-African partnership, where we integrate our digital strength with a deep-rooted logistical heritage to serve the most dynamic sector in our economy, namely Small and Medium-sized Enterprises. This is not merely a service agreement; it is an investment in building the continental competitiveness of the Egyptian economy and for our partners in Africa."

For his part, **Eng. Ahmed Abdeen, Managing Director and CEO of the African E-commerce Platform “eCom Afrika”**, explained the operational details: "This partnership is a fundamental step to build the logistical backbone for our intra-trade in Africa. We realize that cross-border transport and shipping challenges have been a major obstacle to the growth of trade especially for SMEs. Through our collaboration with Egytrans Logistics Solutions, we provide a logistical lifeline based on an established and reliable African network, enabling our companies to compete with merit and ensure their products arrive with high quality and efficiency."

Eng. Mohamed Nadim, Managing Director for Commercial Affairs and Operations at Egytrans NOSCO Group, stated: "The importance of this cooperation comes in light of the current structural transformations of African trade witnessed by the continent in trade patterns and supply chains, driven by the AfCFTA agreement and the growth of digital commerce. In response to these transformations, Egytrans is developing its business model to align with the changes through a regional logistics platform that supports larger trading volumes and advanced service levels in African markets."

Nadim also pointed out that, based on what regional supply chain studies show, consolidating transport, warehousing, and customs clearance operations within an integrated system can reduce transit time by 25–30% and lower total logistics costs by up to 15–20%. These indicators reflect the significant opportunities for companies working in intra-trade when adopting integrated operating models.

In this context, he emphasized enhancing Egytrans' position as a strategic partner for Egyptian exporters in Africa through an advanced logistics system based on its existing operational efficiency, risk management, and improving economic returns for intra-trade movement. This step aligns with its expansion strategy, as it continues to develop its current regional platform while adding advanced services such as shipment tracking and improving integration between African markets, contributing to enhancing value-added for clients and consolidating its leadership in the region. These initiatives confirm Egytrans' commitment to maximizing the utilization of market opportunities and driving the growth of its investments and business volume to serve intra-trade and support the Egyptian economy on the continental level.

Handwritten signature in blue ink